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PROTOKÓŁ Nr 40/2022 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

z posiedzenia w dniu 23 listopada 2022 r. 

W dniu 23 listopada 2022 r. o godz. 13.00 w sali 010 Starostwa Powiatowego w Czarnkowie 
rozpoczęło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych. Przewodniczący powitał zebranych 
i tym samym otworzył posiedzenie, stwierdzając na podstawie listy obecności (zał. nr 1) 
prawomocność obrad. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
2. Ocena sytuacji szpitali po III kwartale 2022 r. 
3. Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad najbliższej sesji. 
4. Sprawy różne. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia. 

Ad. 1. 
Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych przestąpiła do przyjęcia protokołu z ostatniego posiedzenia, 
tj. z dnia 18 października 2022 r. Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania 
nad jego przyjęciem – w obecności 5 członków Komisji: 

5 głosów „za” 

0 głosów „przeciw” 

0 głosów wstrzymujących się. 

Wobec powyższego protokół Nr 39/2022 został przyjęty. 

Ad. 2. 
Ocena sytuacji szpitali po III kwartale 2022 r. 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych przystąpiła do analizy sytuacji szpitali powiatowych w oparciu 
sprawozdania o przychodach kosztach i wyniku finansowym za III kwartały, które zostały członkom 
Komisji przesłane drogą mailową. Do udziału w dzisiejszym posiedzeniu zaproszeni zostali dyrektorzy 
jednostek. 

Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie. Materiał 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Dyrektor poinformowała, że przychody ogółem za okres 01.01.-30.09.2022 r. osiągnięto w wysokości 
40.372 tys. zł, co stanowi 105,73% wykonania planu rocznego. Przychody z działalności statutowej 
wyniosły 38.140 tys. zł, co stanowi 107,62% wykonania planu rocznego. Przychody z działalności 
pozastatutowej wyniosły 127 tys. zł, co stanowi 63,18% wykonania planu rocznego. Przychody 
z działalności operacyjnej wyniosły 2.104 tys. zł, co stanowi 82,80% wykonania planu rocznego. 

Koszty ogółem za okres 01.01.-30.09.2022 r. poniesiono w wysokości 41.328 tys. zł, co stanowi 
108,24% wykonania planu rocznego. Koszty stałe stanowią 61,92%, koszty zmienne 38,08%. 

W okresie 01.01.-30.09.2022 roku osiągnięto stratę w wysokości (-) 669 tys. zł. Amortyzacja wyniosła 
2.371 tys. zł. 

Zobowiązania na dzień 30.09.2022 roku wynoszą 9.951.166,77 zł. Strukturę zobowiązań tworzą: 

- zobowiązania krótkoterminowe w kwocie 5.654.100,10 zł,  
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- zobowiązania długoterminowe w kwocie 4.297.066,67 zł, stanowiące pożyczkę Magellan – 
w 2022 roku z kapitału spłacano kwotę 767.333.30 zł. 

Zobowiązania wymagalne nie występują. 

Należności powstałe na dzień 30.09.2022 r. wyniosły 2.204.537,73 zł. 

W okresie III kwartałów 2022 r. wykonano zakupy inwestycyjne na łączną kwotę 1.728.058,47 zł. 
Zakupy w przeważającej ilości dotyczą sprzętu medycznego i wyposażenia medycznego służącego 
bieżącemu funkcjonowaniu Szpitala. Z działaniami Szpitala Powiatowego w Czarnkowie dotyczącymi 
obowiązku zapewnienia tzw. łózek covidowych związane było zadania inwestycyjne na kwotę ok. 17 
tys. zł polegające na rozbudowie instalacji tlenowej. Dodatkowo zamontowano klimatyzację części 
technicznych Szpitala (podszybie windy i pomieszczenie z UPS zabezpieczającymi działania Bloku 
Operacyjnego) na łączną kwotę 18.413,10 zł, a także zainstalowano nową klimatyzację 
w Laboratorium o wartości 9.200,00 zł. W zakresie bieżących remontów wykonano prace 
uszczelniające dachy nad budynkami E i F (od ul. Wronieckiej) na kwotę około 40 tys. zł oraz 
przeprowadzono remont Oddziału Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej na kwotę 226.573,69 zł. 

Szpital również otrzymał od Wojewody Wielkopolskiego: 

- koncentratory tlenu – 30 sztuk o wartości 78.900,00 zł, 

- ssaki elektryczne dwubutlowe – 6 sztuk za kwotę 31.750,00 zł, 

- 2 zestawy pomp infuzyjnych (po 5 pomp strzykawkowych, 1 pompie objętościowej i stacji 
dokującej) – o wartości 59.920,00 zł. 

W związku z realizacją projektu „Wyposażenie środowisk informatycznych wojewódzkich 
powiatowych i miejskich podmiotów leczniczych w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie 
EDM oraz stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi samorządu 
województwa” ZZOZ otrzymał na łączną kwotę 27.507,72 zł: 

- 5 sztuk tabletów, 

- 20 sztuk przewodowych czytników kodów, 

- skaner specjalistyczny. 

Jak wynika z powyższego i jak podkreśliła Pani Dyrektor główne nakłady inwestycyjne za minione 
9 miesięcy pochodzą od Wojewody Wielkopolskiego, z uwagi na to, że w roku 2022 r. czarnkowski 
Szpital miał jeszcze status szpitala covidowego. W sytuacji jaka jest obecnie na rynku jednostka sama 
nie poczyniła żadnych nakładów inwestycyjnych. Głównym nakładem miałoby by być otwarcie ZOL-u, 
jednak po przeanalizowaniu rynku budowlanego i sytuacji inflacyjnej inwestycja z 1,8 mln wyniosłaby 
3 mln. Dyrekcja czeka na ustabilizowanie się sytuacji, jednak rozpoczęła kroki formalnoprawne 
odnośnie powstania ZOL-u. W ubiegłym tygodniu swoje posiedzenie odbyła Rada Społeczna 
działająca przy ZZOZ w Czarnkowie, która wyraziła pozytywną opinię na temat likwidacji oddziału 
ginekologicznego. Szpital uzyskał także decyzję Dyrektora WOW NFZ dotyczącą zawieszenia oddziału 
ginekologicznego (zawieszony do końca stycznia 2023) – nie zostanie obcięta kwota przychodów, 
jeżeli Szpital wykona kontrakt całościowo na pozostałych oddziałach. W tym tygodniu zostało także 
skierowane pismo do Dyrektora WOW NFZ informujące, że likwidacja oddziału ginekologicznego 
nastąpi w momencie udzielenia pewnej promesy w formie uzgodnionej z NFZ, zabezpieczającej 
30 łóżek w ramach ZOL-u. 

Do powyższych słów Pani Dyrektor odniósł się obecny na posiedzeniu Starosta, podkreślając, że 
czarnkowski szpital należy do tzw. sieci szpitali, co wiąże się z funkcjonowaniem 4 oddziałów – w tym 
ginekologii, na ten moment zawieszonej. Po uzgodnieniach z Dyrektorem WOW NFZ co do likwidacji 
ginekologii, a wprowadzenia w to miejsce ZOL-u, jesteśmy skłonni podjąć się takiej restrukturyzacji, 
jednak niezbędne jest stosowne pisemne potwierdzenie ze strony NFZ. 
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Pani Dyrektor ZZOZ w Czarnkowie, wracając do kwestii podjętych kroków zmierzających do 
utworzenia ZOL-u poinformowała, że czarnkowski szpital przystąpił do dwóch konkursów na 
dosprzętowienie, na ten moment jest informacja, że jeden z tych wniosków zostanie rozpatrzony 
pozytywnie, na kwotę 2 mln zł. Drugi wniosek rozpatrywany będzie w I kwartale 2023 r. Wszystko 
zatem zmierza w dobrym kierunku. Dyrektor nadmieniła, że w związku ze stabilizowaniem się cen na 
rynku nieruchomości, być może w najbliższym czasie na analogiczną sytuację będzie można liczyć na 
rynku budowlanym. 

Następnie Dyrektor ZZOZ w Czarnkowie odniosła się do kwestii lipcowej regulacji płac, która rzutuje 
na wynik finansowy jednostki, z uwagi na to, że regulacja ta nie znajduje 100% pokrycia z środkach 
z NFZ. Jak poinformowała Dyrektor czarnkowskiemu szpitalowi miesięcznie na ten cel brakuje 300-
400 tys. zł. 

W tym miejscu Starosta wspomniał, że w minionym tygodniu odbył się Konwent Powiatów 
Województwa Wielkopolskiego, podczas którego temat lipcowej regulacji płac zawodów medycznych 
był szeroko poruszany – przy udziale zarówno starostów, jak i dyrektorów placówek służby zdrowia. 
Szpitale otrzymały polecenie przeprowadzenia podwyżek, a wbrew zapewnieniu co do przyznania 
środków na ten cel, nie ma finansowania, co prowadzi do finansowej zapaści. Część szpitali 
w Wielkopolsce już teraz nie dysponuje środkami na opłacenie składek ZUS dla swoich pracowników, 
przed niektórymi stoi widmo niewypłacenia wynagrodzeń w najbliższych miesiącach. Brakuje 
pieniędzy dla kontrahentów za dostawy i usługi. Niektóre samorządy powiatowe zaprzestaną 
dofinansowywania swoich podmiotów, ponieważ same maja olbrzymie problemy ze zbilansowaniem 
wydatków bieżących. 

Na koniec na zapytanie członków Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Dyrektor odniosła się do 
przewidywanego wyniku finansowego na koniec 2022 r. – jest to strata w wysokości 892 tys. zł przy 
amortyzacji 2.370 tys. zł. Dyrektor dodała także, że są duże obawy co do roku 2023, zarówno z uwagi 
na obecną sytuację, jak i na dodatkowe dwukrotne podniesienie płacy minimalnej w styczniu oraz 
w lipcu 2023 r. 

Następnie głos zabrał Dyrektor Szpitala Powiatowego w Trzciance. Materiał stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 

Przychody ogółem za okres 01.01.-30.09.2022 r. osiągnięto w wysokości 38.292 tys. zł, co stanowi 
72,77% wykonania planu rocznego. Przychody z działalności statutowej medycznej wyniosły 36.399 
tys. zł, co stanowi 72,78% wykonania planu rocznego. Przychody z działalności gospodarczej 
(pozastatutowej) wyniosły 327 tys. zł, co stanowi 72,67% wykonania planu rocznego. Przychody 
z działalności operacyjnej i działalności finansowej wyniosły 1.566 tys. zł, co stanowi 72,47% 
wykonania planu rocznego. 

Koszty ogółem za okres 01.01.-30.09.2022 r. poniesiono w wysokości 40.941 tys. zł, co stanowi 
73,98% wykonania planu rocznego. Koszty stałe stanowią 69,53%, koszty zmienne 30,47%. 

W okresie 01.01.-30.09.2022 r. poniesiono stratę w wysokości (-) 2.416 tys. zł. Amortyzacja wyniosła 
1.903 tys. zł. 

Zobowiązania na dzień 30.09.2022 r. wynoszą 7.109 tys. zł. Strukturę zobowiązań tworzą: 

- zobowiązania krótkoterminowe w kwocie 6.004 tys. zł, 

- zobowiązania długoterminowe w kwocie 1.105 tys. zł, stanowiące kredyt inwestycyjny. 

Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły. 

Należności powstałe na dzień 30.09.2022 r. wyniosły 2.810 tys. zł (w tym wymagalne 225 tys. zł). 

W okresie 01.01.-30.09.2022 r. Szpital dokonał zakupu sprzętu i aparatury medycznej oraz 
przeprowadzone zostały remonty na łączną kwotę 743.651,74 zł. 
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Dyrektor Szpitala Powiatowego w Trzciance odniósł się do zakupów inwestycyjnych, które zostały 
poczynione poza planem. Zaistniała konieczność zakupienia respiratora na Szpitalny Oddział 
Ratunkowy na kwotę 60 tys. zł oraz sprzętu do fototerapii na Oddział Noworodkowy. W związku 
z powyższym Dyrektor zwrócił się do Rady Społecznej z prośbą o zaopiniowanie zmiany planu 
inwestycyjnego. 

Dyrektor poinformował Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych na jakim etapie znajduje się procedura 
uruchamiania tomografu komputerowego. Jest on już skompletowany i lada dzień zostanie oddany 
do użytku przez firmę, która ten sprzęt montuje. Wszelkie inne formalne procedury są w toku, 
miejmy nadzieję, że jeszcze w grudniu br. tomograf będzie służył pacjentom. 

Następnie Dyrektor Szpitala Powiatowego w Trzciance odniósł się do osiągniętego na koniec 
III kwartałów 2022 r. wyniku finansowego. Podobnie jak w przypadku czarnkowskiego szpitala 
znacząco wzrosły koszty w zakresie płac w związku narzuconą ustawą. Dyrektor dodał, że jedyną 
pocieszającą informacją jest to, że z końcem roku szpitale mają mieć zapłacone za nadwykonania. 
Niestety brak informacji o jakich kwotach jest mowa oraz o jakim progu nadwykonań, pojawiają się 
informacje, że dotyczyć to będzie szpitali z nadwykonaniami ponad 108%.  

Pozostając w temacie nadwykonań Dyrektor zwrócił uwagę na nieścisłości w wyliczeniach 
dotyczących nadwykonań dokonywanych przez NFZ w stosunku do wyliczeń poczynionych przez 
szpitale. Niezrozumiałym pozostaje algorytm, którym posługuje się Narodowy Fundusz Zdrowia przy 
wyliczeniach. Odchodzi się także od zapłaty za nadwykonania w dziedzinach, których płatność 
deklarowano np. specjalistyka. Panuje coraz większy chaos, przy braku stabilnych zasad finansowania 
dyrektorzy placówek nie wiedzą jakie decyzje podejmować, przy pogłębiającym się kryzysie 
ekonomicznym. 

Obecna na posiedzeniu Główna Księgowa Szpitala Powiatowego w Trzciance dodała, że w walkę 
z destabilizacją finansową systemu zdrowia, włączył się także Związek Powiatów Polskich, domagając 
się wyjaśnień, z czego wynika wycena świadczeń zdrowotnych, skoro nie pokrywa w całości 
lipcowego wzrostu wynagrodzeń. 

Starosta powrócił do kwestii Konwentu, podczas którego poruszony został jeszcze jeden problem 
dotyczący nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej w szpitalach, znacznie obciążonej z uwagi na 
utrudniony dostęp do lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej. Dyskutowano w tym miejscu 
o sposobie finansowania obu, wskazując na nierówne traktowanie ze strony NFZ na niekorzyść 
szpitali. Ponadto poruszono kwestię włączenia finansowania pomocy doraźnej struktury NFZ, co 
w skali kraju znacznie uszczupli fundusze przeznaczone na inne świadczenia. 

Następnie dyskutowano o przewidywanym wyniku finansowym Szpitala Powiatowego w Trzciance na 
koniec IV kwartału, Główna Księgowa wyjaśniła, że nie ma szans na poprawę sytuacji, a wręcz może 
być jeszcze gorzej, ponieważ ryczałt nie wzrósł proporcjonalnie do wzrostu płac. Na zapytanie 
jednego z członków Komisji jaki jest wzrost ryczałtu wpłacanego przez NFZ Dyrektor ZZOZ 
w Czarnkowie odpowiedziała, że w przypadku czarnkowskiego szpitala jest to 90 tys. zł miesięcznie 
przy brakach, o których była mowa wcześniej, natomiast Główna Księgowa Szpitala Powiatowego 
w Trzciance poinformowała o kwocie 13 tys. zł miesięcznie. 

Powyższą dyskusję zakończono konkluzją, że aby system ochrony zdrowia nie uległ załamaniu 
konieczna jest korekta działań z poziomu Ministerstwa Zdrowia i Narodowego Funduszu Zdrowia. 
Rozwiązania systemowe są niezbędne, aby zapewnić mieszkańcom dostęp do świadczeń 
medycznych, a podmiotom medycznym bezpieczeństwo funkcjonowania oparte o stabilne zasady 
finansowania pozwalające pokryć rosnące koszty bieżącej działalności. 

Ad. 3 
Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad najbliższej sesji. 

Proponowany porządek obrad wraz z materiałami został radnym przesłany drogą mailową w dniu 
22.11.2022 r. Materiały szczegółowo omówiła Sekretarz Powiatu. 
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Obecny na posiedzeniu Starosta odniósł się do znajdującego się w materiałach na sesję projektu 
uchwały Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o 
świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

Starosta przypomniał, że na początku września Powiat otrzymał informację o postawieniu w stan 
likwidacji Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej PKS Wałcz. W następstwie tego Starosta 
rozpoczął rozmowy z przewoźnikami z naszego terenu oraz z przewoźnikami spoza powiatu żeby 
w jakiś sposób zabezpieczyć dojazd przede wszystkim młodzieży szkół ponadpodstawowych do szkół 
od 1 stycznia 2023 roku. Rozmowy toczyły się pomiędzy dwoma przewoźnikami prywatnymi oraz 
spółką PKS Piła. W międzyczasie jednak niezależnie na rynek weszła firma EUROMAT-POL, w efekcie 
czego z wcześniejszych ustaleń wycofał się PKS Piła, z uwagi na to, że trasy obsługiwane przez te dwa 
podmioty dublowałyby się. Sytuacja jest rozwojowa. 

Radni nie wnieśli uwag do w/w materiałów. 

Ad. 4 
Sprawy różne 

Spraw różnych nie poruszano. 

Na tym posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz protokół w dniu 23 listopada 2022 r. 
zakończono.  

Przewodniczący 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

/-/ Zbigniew Piątek 

Protokolant: 
Natalia Rozalewicz 


